
 

 

Cesena's Energy Savings Sprint 
(Šprint na úsporu energie): využitie 
kampane na zapojenie občanov do 

opatrení v oblasti klímy 

 
Z našej série „Building on the Sprint“: Talianske mesto Cesena využíva 
šprint na posilnenie klimatickej komunikácie a zapojenie mládeže do 
zeleného prechodu.  
 

V dôsledku energetickej krízy vyvolanej ruskou inváziou na Ukrajinu sa Cities Energy 
Saving Sprint objavil ako nevyhnutná kampaň na mobilizáciu miest a posilnenie ich 
úsilia o implementáciu núdzových opatrení na úsporu energie. Talianske mesto Cesena 
bolo od začiatku aktívnym účastníkom šprintu. Nielenže reagovalo na bezprostrednú 



 

 

krízu, ale využilo aj príležitosť prehĺbiť prácu s občanmi a urobiť z nich protagonistov 
klimatických a energetických opatrení mesta.   

Rozprávali sme sa s členkou Rady Ceseny pre životné prostredie Francescou Lucchi, ako 
mesto prevzalo zodpovednosť za kampaň Cities Energy Saving Sprint a ako prispelo k 
ich dlhodobému energetickému a klimatickému akčnému plánu.   

 
Ktoré z opatrení, ktoré Cesena prijala v súvislosti so 
šprintom na úsporu energie, mali najväčší vplyv?  
Šprint v prvom rade zdôraznil dôležitosť znižovania spotreby plynu počnúc verejnými 
budovami, no zároveň priniesol túto komunikáciu na všetky úrovne, teda vrátane 
súkromných budov a domácností. Cieľom bolo znížiť účty (začali sme s kontingentnou 
témou), ale aj zlepšiť kvalitu života našich občanov a chrániť životné prostredie.   
 

Aké výsledky ste vďaka šprintu pozorovali?  

Čiastočne vďaka šprintu sme nainštalovali nové systémy v mnohých verejných 
budovách: máme projekt údržby a renovácie, ktorý pokračuje aj v ďalších 
rokoch. Súčasne sme spustili komunikačné kampane. V dôsledku toho sa v priebehu 
zimnej sezóny verejná spotreba znížila o 28 %. Myslím si, že je to pre nás dôležitý, veľmi 
konkrétny a hmatateľný výsledok.   



 

 

Ako ste do šprintu zapojili občanov a motivovali ich, aby za 
neho prevzali zodpovednosť?  
 
Začali sme školami. Myslíme si, že školy sú dôležitým komunikačným uzlom. Zapojili 
sme viacero škôl v našom meste a veľa žiakov. Zároveň sme spustili komunikačné 
kampane, ktoré okrem iného zahŕňali odovzdanie vedomostí a zručností pre správne 
využívanie energie všetkými. „Sportello per l’energia“ (energetický panel), ktorý zriadila 
Energie per la Città, má pre nás túto funkciu: vytváranie zručností v oblasti trvalo 
udržateľnej energie.   
 

Aká bola všeobecná odozva na šprint u občanov a najmä u 
mládeže a študentov?  
 
Stretli sme sa s pozitívnym ohlasom a aktívnym zapájaním sa najmä v triede a medzi 
žiakmi. Vytvorili videá, plagáty, obrázky o klimatických zmenách a vedomom využívaní 
energie. Myslím si, že toto je dôležitý aspekt a že zapojenie mladých ľudí je kľúčové pre 
vytváranie pozitívnej komunikácie v našom meste, ako aj pre poskytovanie správnych 
vedomostí občanom do budúcnosti.   
 

Mohli by ste uviesť konkrétne príklady niektorých 
projektov organizovaných na školách v rámci šprintu, ktoré 
si myslíte, že stoja za zdôraznenie?  
 
Žiaci aj učitelia sa zúčastnili workshopov. Verím, že práve tie dajú kampaniam 
kontinuitu: školenia a osveta s tými, ktorí vzdelávajú, a s komunitou pedagógov v našom 
meste. Je to znak kontinuity a pokračovania projektov. Zároveň sme začlenili rôzne 
aktivity, aj praktické, aby mali deti možnosť experimentovať a premýšľať. Začali sme s 
jednoduchými úlohami, napríklad stavaním papierových domov, aby sme im dali 
príležitosť premýšľať o energetických otázkach a otázkach spotreby energie v 
domácnostiach.   



 

 

 

Čo by ste poradili iným mestám, aké sú najlepšie spôsoby, 
ako zvýšiť povedomie / zapojiť občanov do šetrenia 
energiou?  
 
Myslím si, že úloha miest je kľúčová. Siete miest sa rodia s cieľom vytvoriť kolektívne 
povedomie a mestá si vždy môžu vyhrnúť rukávy a začať ako prvé, aby sa potom pokúsili 
zapojiť ďalšie úrovne miestnych a nadriadených orgánov. Transverzálna komunikácia je 
určite kľúčovým aspektom, rovnako ako všetko, čo sa týka zapojenia občanov, od hier až 
po neodbytnosť – jemné štuchnutia, ktoré stimulujú ľudí, aby konzumovali menej a 
zapájali sa do aktivít; aj vzhľadom na hospodársky vplyv týchto zásad trvalej 
udržateľnosti, ktoré nesúvisia len s vplyvom na životné prostredie, ale môžu tiež zvýšiť 
kvalitu života občanov. Myslím si, že toto je ďalší dôležitý príťažlivý faktor.   
 

Čo ste sa vďaka šprintu naučili?  
 
Určite to bol moment kolektívnej reflexie, ktorý nás prinútil pochopiť, aké dôležité je 
pokračovať v tomto smere: znižovať spotrebu energie. Každé mesto musí mať pred 
sebou cieľ, ktorým je snažiť sa byť sebestačné a podporované národnými a európskymi 
politikami na vysokej úrovni. Myslím si, že šprint nám ponúkol dobrú príležitosť vydať sa 
na túto cestu a zamyslieť sa nad tým, aké vhodné a potrebné je, aby sme sa týmto 
smerom uberali.   
 



 

 

Aké opatrenia šprintu plánujete zachovať počas 
nasledujúcej zimy? Čo by ste chceli vidieť ako súčasť 
dlhodobej stratégie boja proti klimatickým zmenám?  
 
Nasledujúcu zimu budeme naďalej pracovať na zmene prístupu, počnúc verejnými 
budovami. Tento rok bol možno prvým rokom, v ktorom sme na ňom skutočne pracovali: 
na pokynoch ako udržiavať systémy, regulovať teploty... Budeme pokračovať v tomto 
smere, pretože je to jediné opatrenie, ktoré popri modernizácii systémov skutočne vedie 
k zlepšeniu spotreby. A verím, že to musí byť súčasťou nášho snaženia na celej čiare, aby 
bolo jasné, že to, čo sa robí vo verejnom sektore, sa dá robiť aj v súkromnom sektore, aj 
vo firmách.   
 

Ako súvisí práca, ktorú ste vykonali na školách počas 
šprintu s vašou širšou stratégiou zapojenia občanov do 
klimatických otázok?  
 
Už nejaký čas sme súčasťou Dohovoru primátorov a starostov: vypracovali sme SECAP a 
máme ambiciózny cieľ znížiť spotrebu v nasledujúcich rokoch o 30 %. Verím, že toto je 
ďalší základný prvok pri dosahovaní dlhodobých cieľov, počnúc mladými ľuďmi, deťmi, 
školami... a nezabúdajúc, že takto zapájame stále viac rodín. Krok za krokom, sme to 
vždy my, občania, ktorí pohybom, výrobou energie, bývaním v domácnostiach, prácou 
atď. produkujeme v meste značné množstvo CO2. Kúsok po kúsku musíme dosiahnuť 
ambiciózne ciele, aby sme sa stali trvalo udržateľnou spoločnosťou ako takou.   
  



 

 

 

 
Budovanie na šprinte: Európa minulú zimu ustála, no energetická kríza pretrváva. Stupňujúce 
sa riziká spojené s klimatickou krízou, ako sú vlny horúčav, suchá a záplavy, zároveň vyvíjajú 
rastúci tlak na miestne vlády na celom kontinente. Cities Energy Saving Sprint ktorý sa 
uskutočnil minulú zimu, ukázal neoddeliteľnú súvislosť medzi oboma krízami a 
nevyhnutnosťou bojovať proti nim spoločnými riešeniami. Mestá, ktoré stoja v čele týchto 
výziev, sa stali priekopníkmi v prijímaní takýchto opatrení. Načerpajte inšpiráciu z úspešných 
príbehov šprintu, aby ste ušetrili energiu vo svojom meste, pripravili sa na nadchádzajúcu 
zimu a urýchlili pokrok smerom ku klimatickej neutralite. 
 
 


